
Přes 50 000 d iváků si nenechalo u jít 
N árodní výstavu hospodářských zvířa t 
na ob řím  brněnském  výstavišti, kde se 
představili i koně a to  poprvé v  sam ostat
ném pavilonu. Akce proběhla v  term ínu 
25.-28. 6. 2015 a byla spojena jak prem i
érově s výstavou myslivosti, tak tradičně 
s výstavou chovatelských po třeb  Propet. 
Diváci m ohli v idě t na pět tisíc hospodář
ských zvířat i domácích mazlíčků, včetně 
koní. Jezdecký program  probíhal na dvou 
místech, na venkovní ploše o pě t stál Wes
te rnový  ranč John Deere. Tato výstava 
probíhá sice jen  jedn ou  za dva roky, ale 
má určitě velká potenciá l stát se pevným 
místem v kalendáři m ilovn íků koní. Jez
dectví se stalo m ediálním  partnerem  a na 
stánku se vystřídalo m noho hostů, včetně 
dě tí vystupujících v  pony-games.

Text a foto Zdena M otyginová
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Nakažlivá a nebezpečná nemoc infekční 
anémie koní se šíří Evropou. Jak se proti ní dá 

bránit a jak ji na vašem koni poznáte?

t é m a ________________________
Kvalitu podestýlky poznáte hned, jak vejdete 
do stáje -  nevěříte? Jaké mají jednotlivé druhy 
výhody a nevýhody?

Nejčtenější články za posíední měsíc
MČR Ptýrov skoky 2015

Titul mají Středočeši, Anna Kellnerová,

Míša Šínová a Aleš Opatrný!

přes 11 000 zhlédnutí

10 Čeká nás výměna na špici skokového 
žebříčku Pavo Poháru Jezdectví? Anol

30 Nejbohatší skoková série objíždí celý svět 
-  tak exkluzivní místa, hosty, účastníky, 
ale i průběh nemají žádné jiné závody...

36 Česká všestrannost se v Polsku utkala 
s evropskou špičkou -  a s jakým 
výsledkem?

39 Co nás rozhodně čeká a nemine? 
Kategorizace minimálně skokových 
jezdců. Jak to  mají v  Itálii a ve Francii?

40 Český skokový pohár má za sebou další 
dvě naprosto rozdílná kola -  Litomyšli 
kralovali „domácí" a na travnatém 
povrchu ve Frenštátě si nenechal ujít 
vítězství loňský mistr republiky...

42 Jaroslav Pavel je  velmi aktivní mladý 
muž, jak poznáte z naší návštěvy na 
farmě Prak. A společnost mu zde dělají 
nádherní lipicáni...

74 Spřežení v Heřmanově Městci, Kritéria 
mladých koní v Mariánských lázních, 
Cena českých chovatelů v Písku -  naše 
galerie vítězů obsahuje desítky fotografií 
z celé republiky!

Do Indie a v sedle -  kdo z nás to má? 
S Jezdectvím to není problém a dokonce 

můžete využít slevu pro čtenáře!

WESTERN

50 Na XII. Czech Spring Appaloosa Show 
bylo dokázáno, že appaloosy tedy vůbec 
nejsou z cukru!

O - CHOV

56 V Hradci Králové se představili t i nejhezčí 
velši z ČR -  bohužel velmi tragický osud 
potkal vítěze jedné z kategorií.,.

Kritéria mladých koní 2015:9. kolo Tachov

přes 6000 zhlédnutí

Mistrovství Evropy dětí, juniorů a mladých jezdců 2015 

Wiener Neustadt: Kdo je kvalifikovaný?

přes 4000 zhlédnutí

RUBRIKY
ЕЭЩ
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Nejsledovanějšf sportovní událost 
roku se odehrála na Ptýrově. Boj 
o mistrovské titu ly  byl lítý a i ti nejlepší 
v  něm chybovali -  a co myslíte, stačilo 
to  na zlato?

’ DREZÚRA
Jediné domácí m ezinárodní závody 
v drezúre přilákaly zajímavé tváře ze 
zahraničí. Jak si v  konkurenci vedla 
česká špička?

PAINT SHOW
Kvalitní kolekce paintů se sešla v Hošťce na 
pravidelné show -  to  tvrd í i obě zahraniční 
rozhodčí. Jak celá akce probíhala a kdo 
vyhrál sedlo Zajac v  soutěži s Jezdectvím?

Přežilo malé hříbě smrt své matky? I CHOV 
Zajímavý příběh z praxe přináší Щ 

Hana Vodová. Щ

PROFIL
Jediného českého olympijského vítěze Františka 

Venturu známe všichni. Ale my přinášíme další 
méně známé či neznámé informace o jeho životě ...

ZAJÍMAVOSTI

58 Opět nahlédneme do kuchyně, dom u i stáje 
milovníkovi chladnokrevných koní.

SO Oddělení ztrát a nálezů by leckdy mělo mít 
obří rozměry -  to  když se jedná o nalezené 
a ztracené koně. Že jste se s takovým případem 
nesetkali? U plnokrevníků o ně není nouze!

63 Po měsíčn í přestávce se vrátíme к  working 
equitation. A kdo viděl ukázku na výstavě 
v Brně, určitě se pro tu to  disciplínu nadchl!

64 Dnes budeme ve výcvikové škále pracovat 
hezky odzadu -  ano, na km ihu ...

68 Alej zdobí každý větší jezdecký areál nebo 
stáj. A víte, že ji  můžete zřídit nebo „opravit" 
za evropské peníze?

69 Vysoké teploty lákají do vody -  ale jak si to  
s vaším koněm užít v  klidu a bezpečí?

78 Jak je  to  s huculy a jejich původem? Hodili 
by se tito  koně stejně jako exmoorští pony 
do volné přírody?

Měsíc s měsícem, rok s rokem

Měsíc se s měsícem sešel a my vám opět před
kládáme nové Jezdectví. Už jste si jistě zvykl i, že 
na trhu a ve schránkách tento časopis najdete 
vždy poslední středu v měsíci -  v úterý ho za
koupíte v Equiservisu a Dance and Jumpu, kam 
je téměř přímo z tiskárny odvezeme... Měsíc 
je v rytmu naší doby velmi rozsáhlé období, 
takže není divu, že novinkami přímo nabité 
Jezdectví praská ve švech! 2a sebou máme dvě 
překvapivě nepřekvapivé domácí události roku 
-  mistrovství republiky a české derby, v nichž 
svoji jedinečnost potvrdili jak Aleš Opatrný, 
tak Josef Váňa. Co se týká světové scény, tak 
nejprestižnější skokovou sérií zatím vede žena, 
a co se týká Evropy, obchází jí strašák infekční 
anémie koní.

Až se měsíc s měsícem sejde a poslední srp
novou středu vyjde zářijové Jezdectví, budeme 
už vědět, jak Češi dopadli v zahraničí, a budeme 
si moc přát, aby se stejně jako Josefu Váňovi na 
Slovensku dařilo i mladým skokovým jezdcům 
na mistrovství Evropy ve Wiener Neustadtu čí 
vozatajcům, voltižérům nebo skokanům na oče
kávaném evropském šampionátu v Cáchách.

A až se rok s rokem sejde, snad se podaří 
splnit si další přání, a to účast českých jezdců na 
brazilských olympijských hrách, I v českém jez
dectví jsou nadšenci, kteří již delší dobu činí ma
ximum pro to, aby na nich mohli startovat, také 
o tom se dočtete v tomto čísle. A určitě nebude 
na škodu, vrátíme-li se znovu к Františku Ven- 
turovi -  neznámé či méně známé skutečnosti o 
nositeli zlaté olympijské medaile nashromáždil 
publicista Peter Bučka.

Ovšem je jedna oblast, kde měsíc, ba ani rok 
nehraje vůbec žádnou roli. Ano, vy všichni, kdo 
čtete Jezdectví, byste o ní určitě mohli sami 
dlouze vyprávět, je  to totiž výcvik koně. Tady se 
nevyplatí spěchat, přeskakovat, nedopracovat 
nebo odbýt... Takže nenechte se strhnout 
dnešní uspěchaností a ty vyšetřené chvilky s 
koněm si užijte к oboustranné spokojenosti!
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